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El risc de pobresa varia força en
funció de la ciutat de l’àrea me-
tropolitana on es visqui. Espe-
cialment significativa és la dife-
rència entre Barcelona i el con-
junt restant de la metròpoli.
L’Enquesta de Condicions de
Vida (ECV) 2016 a L’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB)
assenyala que durant el 2016 el
15,4% de persones de la capital
estaven en risc de ser pobres.
Una taxa que pujava fins al
21,3% a la resta de l’àrea metro-
politana, és a dir, gairebé una de
cada quatre persones.

Pel que fa a la renda, l’estu-
di també reflecteix diferències
entre Barcelona i els altres mu-

nicipis. A la capital de l’àrea
metropolitana la renda anual
neta per llar el 2016 era de gai-
rebé 35.000 euros, mentre que
a la resta del territori era de poc
més de 32.000. La diferència es
repeteix a la renda anual per per-
sona -15.700 a 12.500- i per
unitat de consum -22.900 a
19.032-.

DESPESES IMPREVISTES
L’informe presentat per l’AMB as-
senyala que les carències mate-
rials més esteses entre la pobla-
ció metropolitana l'any passat
eren no poder fer front a despe-
ses imprevistes -que afectava un
35,3% de la població-  i no poder
permetre's anar de vacances al-
menys una setmana l'any, que
afectava un 31,9% de les persones,
la qual cosa representa pràctica-
ment el mateix nivell del 2011.

D’altra banda, la carència
material que més s'ha reduït
entre la població metropolitana
del 2011 al 2016 és tenir enda-
rreriments en el pagament dels
rebuts de l'habitatge o de com-
pres ajornades. Fa sis anys això
afectava el 14,3% dels veïns i ara
el 8,1%.

FER FRONT AL LLOGUER
Un dels àmbits protagonistes
de l’ECV 2016 és l’habitatge. El
preu del lloguer a l’àrea metro-
politana continua pujant al con-
junt dels municipis i és una de les
despeses a les quals les persones
destinen més diners. 

Concretament, el 51,7% de
veïns de l’àrea metropolitana
que viuen de lloguer destinen
més del 40% dels seus ingressos
totals a diversos  costos associats
amb l'habitatge.

Una metròpoli desigual
» El risc de pobresa és un 6% més baix a la ciutat de Barcelona que a la resta de l’àrea metropolitana

» Més de la meitat dels veïns que viuen de lloguer destinen una quarta part dels ingressos a l’habitatge

PERFIL4La pobresa no afecta
tothom per igual i les dades de
l’ECV 2016 mostren com les
persones amb més risc d’esde-
venir pobres són les dones mi-
grades que tenen de 16 a 34
anys. Concretament, el 20%
de dones de l’àrea metropoli-
tana estava en risc de pobresa
l’any passat. Un risc que afec-
tava gairebé el 21% de les per-
sones entre 16 i 34 anys i el 36%
de les persones migrades que
viuen a l’àrea metropolitana.
Ser dona, jove i migrant -o les
tres coses alhora- és, doncs, un
factor de risc a l’hora de no po-
der tenir una vida digna.

Les desigualtats d’aquests
perfils s’accentuen de nou en
funció de si les persones viuen
a Barcelona o a la resta de la
metròpoli.

En el cas de les dones, el risc
era del 17% per a les que vivien
a Barcelona i del 24% per a les
que ho feien en altres munici-
pis. Una dinàmica que es re-
peteix pel que fa a l’edat. El 17%
de les persones de 16 a 34 anys
de Barcelona estaven en risc de
pobresa, per un 23% a la resta
de l’àrea. Per últim, la taxa de
risc per a les persones migrades
era del 31% a la capital i del
42% a la resta de municipis. 

La pobresa té cara 
de dona, migrant i jove

L’AMB ha presentat aquest novembre L’Enquesta de Condicions de Vida (esquerra), segons la qual bona part dels sous es destinen a despeses de l’habitatge. Fotos: AMB i Arxiu

En Portada

Andreu Merino
BARCELONÈS NORD



Aire fresc

Quan donem una ullada al vol-
tant contemplem que a Bada-
lona moltes coses han canviat
en els últims 15 anys, moltes
per a bé i algunes per a mal.
Però hi ha percepció de canvi:
molts petits negocis familiars
han desaparegut amb l'arri-
bada de grans centres comer-
cials; s'han convertit força car-
rers en vies de vianants i altres
comparteixen el seu espai per
a cotxes i vianants amb un
carril per a bicis; s'han multi-
plicat els contenidors de reci-
clatge de totes les mides i co-
lors; hi ha més parcs i jardins
per als més petits; també molts
més vehicles de tot tipus que
circulen i intenten aparcar per
la ciutat; els carrers i alguns
monuments dels pocs que te-
nim a Badalona estan millor
il·luminats; l'oferta d'oci ha
crescut exponencialment. I la
gent està per aquí amb un dis-
positiu permanentment a les
mans que acapara tota la seva
atenció: quan passegen, quan
fan la compra...

A part del boom immobi-
liari experimentat a la nostra
ciutat de manera brutal, la fre-
nada en sec per la crisi econò-
mica i ara la represa de l’acti-
vitat immobiliària, hi ha un fac-
tor que ha canviat notable-
ment les coses en molts as-
pectes de la vida a la ciutat: la
tecnologia. Les anomenades
Tecnologies de la Informació i
la Comunicació (TIC) s'han
instal·lat permanentment a les
nostres mans (Espanya és el
primer país de la Unió Europea
en penetració de telèfons in-
tel·ligents, o smartphones, i

Catalunya la segona comunitat
dins l’Estat) i condicionen la
nostra manera de relacionar-
nos entre nosaltres i amb el
nostre entorn, el que ha fet
també un gir a la manera en
què vivim a les ciutats del se-
gle XXI, creant nous desafia-
ments en la gestió municipal i
noves necessitats que demana
la ciutadania i que en alguna al-
tra ocasió ja hem comentat en
els meus articles a l’Aire fresc.

La tecnologia és, per tant, el
detonant, però també l'eina, del
canvi de la nostra societat.

Sense ella no és possible ges-
tionar amb èxit aquesta reali-
tat en constant evolució.

Parlar de “smart cities” és
parlar d'un model de gestió
intel·ligent de la ciutat basat en
la tecnologia, que permeti as-
solir un millor aprofitament
dels recursos municipals i una
millora en la prestació dels
serveis a la ciutadania. El ciu-
tadà del segle XXI és més ex-
igent, demana una atenció i
uns serveis de qualitat als ges-
tors locals i també s'involucra
més en la vida i el desenvolu-
pament del seu municipi, pas-
sant de ser un simple receptor
a convertir-se en un actiu re-
llevant en la recerca de solu-

cions a les diferents proble-
màtiques que afecten la ciutat.

Molts d'aquests badalonins
actius són emprenedors amb
talent i bones idees que estan
desitjant aportar per avançar
en aquesta gestió municipal
intel·ligent que ens porti cap a
la “smart city”, no només de vi-
sita com l’any passat a Barce-
lona. Per tal de recopilar aques-
tes bones idees, la Xarxa Es-
panyola de Ciutats Intel·ligents
(RECI) i la fundació Fundetec,
la seva oficina tècnica, van po-
sar en marxa la iniciativa “star-
tup4cities”, que vam poder se-
guir en la seva presentació a
Barcelona. Es tracta d'una pro-
posta innovadora i pionera a
escala mundial, dirigida a em-
prenedors i “start-ups” de base
tecnològica que tenen un pro-
jecte aplicable a l'àmbit de la
ciutat intel·ligent en una fase
inicial de desenvolupament, i
que necessiten un entorn real
on poder testejar i validar les
seves hipòtesis respecte a la
seva viabilitat.

Recordo que en l’esdeveni-
ment d’ara fa justament un
any a Barcelona, els millors
projectes de la convocatòria
van tenir l'oportunitat de pre-
sentar-se davant un auditori
format per representants dels
més d'un centenar d'ajunta-
ments integrats en les xarxes
espanyola i portuguesa de ciu-
tats intel·ligents. Els encarre-
gats d'establir les bases del fu-
tur urbà van ser els 400 po-
nents de prestigi internacional
que van participar en les ses-
sions i taules rodones del con-
grés. L'intercanvi d'experièn-

per Estanis Alcover i Martí

4Buscant idees per millorar la ciutat  
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Actualitat a la xarxa

#DEPPatriciaGabancho #ProhibirElGroc #MessiRenova

@BernatDedeu: Em vas regalar sopars
eterns i amics fantàstics. Et guardaré les
palmeres de la casa amb el meu fum.
Descansa, amiga meva, che daaale.

@xaviermartinezg: Si la Junta Electoral pro-
hibeix el groc, també hauria de prohibir el
taronja (Cs), el blau (PP), el violeta (P's) i el ver-
mell (PSC). Tot en blanc i negre com al NoDo.

@marcmarba: La massa salarial del Barça
es dispara amb la renovació de Messi.
Quart equip esporiu a nivell mundial,
primer equip de futbol. 

cies i l'impuls d'iniciatives
conjuntes varen ser l'eix prin-
cipal de la participació de les
ciutats presents a Barcelona.
Val a dir que Badalona hi era
i em consta que es va prendre
bona nota de tot plegat, però
no n’hem sabut res més. Crec
recordar que no hi van anar
representants de l’Ajunta-
ment, sinó gabinets profes-
sionals, com va ser el cas del
senyor Bargalló Fontana, res-
ponsable de Desenvolupa-
ment de Negoci del Gabinet
Pérez Tirado, que hi era en re-
presentació del despatx pro-
fessional. 

Passat un any d’aquest
gran esdeveniment, fora un
bon moment de saber per
part del responsable d’Ur-
banisme de l’Ajuntament ba-
daloní com s’estructuren les
notes preses i què s’està fent
per millorar la ciutat des d’a-
questa perspectiva global del
segle XXI. Hem iniciat ja la
combinació de disciplines
com la mobilitat, la tecnolo-
gia, l'eficiència energètica,

el medi ambient, la gestió
demogràfica, l'urbanisme i
l'economia del coneixement,
que han de ser els grans pi-
lars on sustentar-se la “smart
city” badalonina? Expli-
quem-ho. I si encara només
ho estem preparant, doncs
també. Engresquem els ba-
dalonins.

A Badalona, dins i fora
l’Ajuntament, comptem amb
molts i molt bons emprene-
dors plens d'increïbles idees
que posar en pràctica, que
puguin ser exemple a seguir
per altres ciutats a més d’a-
conseguir posicionar Bada-
lona a primera línia de les
smart cities en l’àmbit cata-
là. Tenim la gent per fer-ho
i la gent per rebre-ho entu-
siasmada, ansiosa de veure
la nova Badalona d’aquest
segle acabat pràcticament
de començar. Amb sem-
blants ingredients barrejats
en les dosis adequades, el fu-
tur que se'ns presenta als
badalonins ha de ser, sens
dubte, prometedor.

La tecnologia és

el detonant, però

també l’eina, del

canvi de la societat



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 5 | línianord.cat30 novembre 2017



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com
| 6 línianord.cat 30 novembre 2017

Parlen els
veïns

per Toni Enguix

Un diari obert

per Pol Carrion i Huguet, secretari de política municipal d’ERC Sant Adrià

Un mes després de la declaració d’inde-
pendència del 27 d’octubre, de la inter-
venció de l’autonomia catalana per part
del govern espanyol a través de l’article
155 i de la convocatòria d’eleccions el dia
21 de desembre, les forces independen-
tistes debaten sobre com recompondre
el full de ruta per avançar cap a la ma-
terialització de la República.

Sense entrar a debatre’n les raons, cal
tenir present que totes les forces políti-
ques i socials el projecte de les quals pas-
sa per la República Catalana han acatat
la intervenció de la Generalitat: des de la
CUP fins al PDeCAT, passant per ERC,
Demòcrates, MÉS, Avancem, l’ANC,
Òmnium Cultural i la resta de forces in-
dependentistes. Acatar, en qualsevol
cas, no significa acceptar. Les paraules
són importants.

Partint d’aquesta realitat il·legítima, el
debat sobre com fer efectiva la Repúbli-
ca és més viu que mai. En aquest context
ara torna a estar sobre la taula la discus-
sió sobre si cal seguir apostant per la po-
lítica de fets consumats o via unilateral.

Podem renunciar a la unilateralitat en
el camí cap a la independència? El con-
text, el coneixement i les experiències
acumulades durant set anys, i la intuïció
ens diuen que no. L’Estat espanyol mai
no seurà a negociar per voluntat pròpia
i de grat una separació pactada, ja que
l’autoritarisme que corromp els seus
fonaments li impedeix d’acceptar qual-
sevol realitat que posi en qüestió la idea
de la seva unitat, essència sobre la qual
s’ha construït el projecte polític de les elits
que controlen el poder a Madrid.

Ara bé, tot i saber que no podem re-
nunciar a la unilateralitat, podem aplicar-
la en qualsevol cas? Des del meu punt de
vista, la resposta també és no. La unila-
teralitat implica avançar en la materia-
lització de la República sense un acord
amb l’Estat, i per tal de fer-la efectiva, és
condició sine qua non que la major part

de la població hi doni suport i estigui dis-
posada a desobeir l’Estat i, per exemple,
ingressi els impostos a la hisenda cata-
lana en lloc de la hisenda espanyola. Al
seu torn, per tal de fer efectiva la Repú-
blica també necessitem que la població
que no hi és favorable l’accepti com a
nova realitat en resposta al principi de
majoria que regeix qualsevol democrà-
cia, és a dir, que l’acceptin perquè la ma-
joria dels seus conciutadans han optat per
una opció que no és la que ells defensen.

En base a aquest raonament, consi-
dero que l’aposta per la via unilateral no-
més seria legítima a partir del dia 22 de
desembre si els partits independentistes
obtenen la majoria absoluta dels vots a les
eleccions del dia 21. Això implicaria ha-
ver guanyat el referèndum de facto en què
s’han convertit aquestes eleccions, ja que
una majoria del cos electoral hauria do-
nat suport i validat el resultat del refe-
rèndum. Només amb aquesta majoria ab-
soluta de vots podem aspirar que la co-
munitat internacional reconegui les as-
piracions legítimes del poble català i que
aquella part de la població contrària a la
independència accepti la República Ca-
talana, tot i que ho faci de forma resignada.

Bastir la futura República sobre el
principi de la majoria democràtica és una
obligació que ens imposem tots aquells
que creiem en ella, justament pel fet que
aspirem a esdevenir un Estat construït
sobre les espatlles de ciutadans i ciuta-
danes lliures i no en base a la força i la
coerció sobre la qual s’han construït Es-
tats com l’espanyol. Certament, aques-
ta autoimposició potser fa que haguem
de transitar per rutes més llargues per
assolir el nostre objectiu. Recordem,
però, que la independència no és un fi
en si mateixa, sinó una eina que volem
emprar per a objectius més elevats, i per
tant, tan important és l’estació d’arribada
com la manera com hem transitat el
camí per arribar-hi.

4El debat sobre la unilateralitat

José
“En general, crec
que s’està pagant
molt. A banda del
que cadascú paga
de lloguer o d’hipo-
teca, hi entren en
joc factors com l’IBI,

que hauria de ser més accessible per a to-
thom. No puc evitar pensar que estem per-
dent poder adquisitiu.”

Albert
“Poc. Calculo que
aproximadament
gasto entre un 10 i
un 15% en aquest
tema. Per a mi és la
xifra perfecta, en-
tre el que cobro i el

que gasto, i considero que cadascú ha d’a-
daptar els seus ingressos a les seves ne-
cessitats i els seus capritxos.”

Mónica
“Entre la hipoteca i
totes les despeses,
si fa no fa gasto prop
de la meitat del que
ingresso cada mes.
Crec que tots els im-
postos que paguem

els ciutadans per alguns serveis són molt
alts i molts cops em fa la sensació que no
s’inverteixen correctament.”

Carmen
“S’està pagant de
més, perquè el nivell
de vida, en termes
generals, ha pujat,
però els sous són
iguals o més baixos.
Hi ha un desequili-

bri enorme entre ingressos i despeses i crec
que les administracions han de treballar
per poder resoldre-ho.”

Consideres que gastes molt o poc en despeses de l’habitatge?

@cristina_pardo: Puigdemont propone
votar si Cataluña debe seguir en la UE, "un
club de países decadentes". Tan decadentes,
que se refugia en el corazón de la UE.

@xavialtadill: Idea per a tots els CDR del
país: ja no cal fer murals, ni pancartes, ni
pintades. Pintem totes les parets i murs
dels carrers i carreteres de groc.

@marinageli: Ens felicitem per la reno-
vació de Messi al Barça fins al 2021. Grà-
cies per voler continuar amb nosaltres. De
fet, tu ets nosaltres. Gaudirem!

Opinió en 140 caràcters

per Pedro Jesús Fernández        

El pròxim 21 de desembre se celebraran
les eleccions autonòmiques. Si fa no fa,
els resultats seran semblants als de les
passades eleccions del 2015.

El dubte que hi ha és si els indepen-
dentistes continuaran mantenint com a
prioritari el seu full de ruta o bé hi hau-
rà altres majories que, després del fracàs
de la DUI, intentaran trobar altres vies per
aconseguir desbloquejar la situació. El de-
bat se centra entre els que aposten per
una República catalana i els que volen re-
tallar competències a la Generalitat.

Ni uns ni altres parlen dels problemes
que pateixen una gran majoria dels ca-
talans ni com s’hauria d’actuar per abor-
dar aquesta situació tan greu. Aquests no
deuen ser entre les seves prioritats.

A Badalona, al Ple celebrat el 31 d’oc-
tubre es va aprovar una moció que par-
lava de com abordar el problema que hi
ha a la nostra ciutat per garantir el dret
a un habitatge digne i evitar que moltes
persones no tinguin on viure amb un mí-
nim de condicions de seguretat i salu-
britat. La mateixa regidora de Serveis So-
cials, Agnès Roger, en els debats reco-
neixia que la situació “és gravíssima” i ex-
plicava que els desnonaments no només
no s’acaben sinó que augmenten. Ara bé,
el que va ser més dur d’escoltar van ser
les paraules de les dues representants de
les plataformes que lluiten contra els des-
nonaments, la PAH i la PAC.

Armonía Díaz, en nom de la PAC, va
explicar el perquè havien decidit acam-
par a la plaça de la Vila. Entre altres raons
va dir que es van veure obligats a pren-
dre aquesta decisió davant la passivitat de
les administracions per solucionar un
problema que afecta molts badalonins.

-Tots tenim la necessitat vital de te-
nir un sostre. Saben vostès què se sent
quan es quedes sense feina i no pots fer
front a la renda de l’habitatge o als pa-
gaments dels consums bàsics? -Va in-
terpel·lar als regidors. 

- Però, encara hi ha una cosa pitjor
que és no poder donar de menjar als teus
fills -va continuar-.

Els treballadors són els que estem pa-
gant una crisi que no hem creat i, men-
trestant, els governs destinen milions
d’euros a rescatar als bancs que, en re-
alitat, són els màxims responsables d’a-
questa estafa.

-És vergonyós veure com a Badalona
hi ha milers d’habitatges, propietat d’es-
peculadors, tancats mentre es deixa al car-
rer sense contemplacions a persones i fa-
mílies amb menors d’edat!

-Què ha de passar perquè vostès re-
accionin davant d’aquesta xacra dels
desnonaments que estem patint?

-Demostrin, treballant per a les per-
sones, que estimen la seva ciutat i la seva
gent. Deixin de barallar-se i siguin més
útils i eficaços per a la ciutadania.

També van ser dures les paraules de
la representant de la PAH, Montserrat
García, que va reclamar la creació d’una
finestreta única per millorar l’atenció a les
persones i optimitzar els recursos mu-
nicipals.

Les dues dones van reclamar a l’A-
juntament que habilités un espai per allot-
jament temporal destinat a les famílies
que han perdut casa seva o pateixen vio-
lència de gènere i altres situacions d’e-
mergència social.

No entrarem a valorar les paraules
d’alguns membres de l’oposició que sub-
scrivien al cent per cent el contingut de
la moció i es van oblidar que durant el seu
mandat no van complir cap de les mo-
cions que es van aprovar al Ple a proposta
de la PAH i que intentaven evitar el dra-
ma dels desnonaments a la nostra ciutat.

El passat Ple, celebrat el 28 de no-
vembre, va aprovar la creació dels serveis
d’acolliment residencial d’urgència i de re-
sidència temporal per a persones adul-
tes en situació d’exclusió social. Val més
tard que mai. Fets i no paraules.

4La crisi no s’acaba



7 | línianord.cat30 novembre 2017Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517



| 8

línianord.cat 30 novembre 2017

Badalona

IMPOSTOS4Després d’un mes
de suspens, finalment els veïns
i veïnes de Badalona ja saben que
l’any vinent pagaran el mateix
IBI que fins ara. El Ple munici-
pal de dimarts va votar a favor de
la proposta dels partits que in-
tegren el govern municipal de re-
baixar el tipus impositiu de la
taxa un 4%. Així es compensarà
l’increment del cadastre, també
del 4%, previst pel govern es-
panyol a la ciutat.

La mesura ja havia estat
aprovada inicialment al juliol
però a l’hora de sotmetre-la a l’a-
provació definitiva a principis de
mes, el govern municipal no va
comptar amb el vot favorable de
cap grup de l’oposició. 

A la sessió de dimarts, però,
la situació es va desbloquejar i  el
PSC i el PDeCAT van votar-hi a
favor. Amb tot, han recriminat a
l’executiu de Dolors Sabater no
haver obert prou el diàleg per
buscar acords a l’hora d’aplicar

la mesura. Per la seva banda, PP
i Ciutadans van votar en contra.
A banda de la congelació de 
l’IBI, el Ple també va aprovar bo-
nificar el 95% d’aquest impost a
les entitats sense ànim de lucre
i a les universitats públiques.

HABITATGE PÚBLIC
El Ple va estar molt marcat per les
mesures relacionades amb les
polítiques d’habitatge i també va

aprovar la contractació de tres
préstecs per valor de 15 milions
d’euros. D’aquests, 8 milions es
destinaran a la construcció d’un
parc públic d’habitatge a la ciutat. 

Actualment la situació de
l’habitatge social a Badalona és
crítica, ja que l’Ajuntament no
disposa pràcticament de pisos
públics i depèn dels acords als
quals pugui arribar amb entitats
del tercer sector.

Les mesures es van aprovar al Ple de dimarts. Foto: Ajuntament

L’IBI queda congelat i es podrà
fer habitatge públic a la ciutat

» El Ple vota abaixar la quota per compensar l’increment del cadastre 
» Badalona disposarà de 8 milions per fer parc públic d’habitatge

Insistiran perquè el Museu 
del Bàsquet s’instal·li al Màgic

EQUIPAMENTS4Un cop sabut
que l’espai reservat inicialment al
centre comercial Màgic per al
Museu del Bàsquet Català serà
ocupat per una botiga, l’Ajunta-
ment assegura que no renuncia a
la possibilitat que l’equipament
s’instal·li en un altre punt de l’es-
pai comercial.

El principal obstacle, però, és
que l’empresa concessionària
no està obligada per contracte a
reservar un espai dins el Màgic
per acollir aquest espai dedicat
al bàsquet. “El concessionari
està en el seu dret de llogar els

espais que vulgui”, reconeixen
fonts municipals.

Tot i que el govern municipal
insisteix que la prioritat és acon-
seguir un Museu del Bàsquet a
l’interior del Màgic, fonts muni-
cipals expliquen que no tanquen
la porta a la possibilitat que es pu-
gui instal·lar a l’exterior del cen-
tre comercial, però sempre a prop
d’aquest.

I és que la intenció inicial del
consistori era constituir un pol
d’atracció per als aficionats al
bàsquet a l’entorn del Palau Mu-
nicipal d’Esports.

‘Stop tovalloletes al vàter’,
també a Badalona

MEDI AMBIENT4Badalona s’ha
sumat a la campanya Stop tova-
lloletes al vàter, que també es duu
a terme a Santa Coloma de Gra-
menet i els districtes de Sant An-
dreu i Sant Martí de Barcelona,
que són els municipis que porten
les seves aigües residuals a la de-
puradora (EDAR) del Besòs.

La campanya es va iniciar di-
vendres passat als Encants de
Montigalà. Allà, el segon tinent
d’alcaldia, Àlex Mañas, i el direc-
tor de la zona Besòs d’Aigües de
Barcelona, Eduard Bosc, van ini-
ciar les accions de sensibilització

per a conscienciar la ciutadania
dels problemes que causa l’abo-
cament de tovalloletes i productes
d’higiene personal al vàter. La
campanya vol aconseguir resultats
mesurables en termes de reducció
de les avaries que provoquen les
tovalloletes abocades a la xarxa de
sanejament.

I és que les tovalloletes estan
fetes amb fibres molt resistents,
encara que a l’envàs s’indiqui que
són biodegradables. Triguen molt
més a desfer-se que el paper hi-
giènic i provoquen embussos
complicats a les canonades.

El programa #CrèditBadalona
crearà 40 llocs nous de feina

OCUPACIÓ4El programa #Crè-
ditBadalona impulsat per l’Ajun-
tament ja ha entregat els 270.000
euros amb els quals es va dotar a
través del pressupost participatiu
a catorze projectes creats per en-
titats de la ciutat. Aquests projec-
tes han rebut un microcrèdit sen-
se interessos que els ha permès en-
gegar un nou negoci o consolidar
una iniciativa ja existent. Els fons
aportats per l’Ajuntament de Ba-
dalona han estat gestionats per la

fundació privada Acció Solidària
Contra l’Atur.

Entre els projectes que s’han
beneficiat de la iniciativa hi ha
dues escoles bressol, la Federació
d‘Ampa, un coworking de fabri-
cació digital, un servei de mis-
satgeria en bicicleta, un projecte
de roba cosmètica, un gimnàs, un
servei de psicologia infantil, un
servei d’ocupació de pescadors,
un restaurant vegetarià o una cer-
veseria, entre d’altres.

Independentisme | Badalona ja té CDR
Des del 23 de novembre Badalona s’ha sumat a la llista de ciutats que disposen d’un Comitè de De-

fensa de la República (CDR). La mesura es va aprovar en l’assemblea del Pacte Local per la Repú-
blica i avui a les set de la tarda el comitè ha convocat una assemblea oberta al Centre Cultural l’Es-

corxador. A més, dissabte farà una formació de resistència pacífica a l’Ateneu Carme Claramunt.
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Nova línia elèctrica subterrània
a la Serralada de Marina

SERVEIS4La companyia Ende-
sa va desmantellar a finals de la
setmana passada 340 metres de
cablejat elèctric aeri a la Serra-
lada de Marina per poder inte-
grar la xarxa elèctrica en l’entorn
natural d’aquesta zona de la
ciutat.

Els treballs van consistir a re-
tirar la línia, set suports de fus-
ta i un metàl·lic que estaven
ubicats a la carretera de la Cos-

ta Brava i a la de Can Ruti. Ara,
Endesa ha canviat la forma de
distribució instal·lant una nova
línia subterrània que va des de
la subestació elèctrica situada a
Can Ruti, així com un nou inte-
rruptor de mitja tensió.

D’altra banda, Endesa ha
anunciat que renovarà aviat el
centre de transformació on aca-
ba el seu trajecte la nova línia
que s’ha instal·lat.

Ja han començat les obres 
del lateral de la C-31

MOBILITAT4El lateral de l’au-
topista C-31 al seu pas per Ba-
dalona és més a prop de ser una
realitat. Tal com estava pre-
vist, dilluns van començar les
obres al carrer de l’Abat Escarré
i mentre durin no es podrà
aparcar entre el carrer Coll i Pu-
jol i l'avinguda Martí Pujol.

El departament de Territo-
ri i Sostenibilitat de la Genera-
litat va adjudicar el projecte de
construcció del lateral el gener
del 2016 per un valor de 2,8 mi-
lions d’euros i estava previst que
les obres comencessin el març
de l’any passat. El termini pre-
vist d’execució del projecte era
de nou mesos i per tant el late-

ral havia d’estar enllestit abans
del 2017. Finalment, però, di-
versos contratemps -com les
troballes que es van fer durant
l’excavació arqueològica- ho
han fet impossible. 

Sigui com sigui, les obres in-
clouen els treballs previs de de-
molició i esbrossada, el movi-
ment de terres i la formació dels
paviments. 

Les obres del lateral repre-
senten un petit pas per a una
reivindicació històrica dels veïns
i veïnes de Badalona, que a
banda de reclamar aquesta me-
sura, desitgen que l’autopista
deixi de fracturar la ciutat i de
dividir-la en dues parts.

NEGOCIACIONS4Si hi ha una
polèmica que ha marcat l’actual
mandat a Badalona és la ubica-
ció que ha de tenir el centre ocu-
pacional de Badalona Capaç.
Ara mateix, la Generalitat 
-a través de l’Institut Català del
Sòl (Incasòl)- i la fundació ne-
gocien per tirar endavant una
permuta de terrenys que per-
meti construir-lo al barri de Po-
mar. Mentrestant, l’Ajuntament
està a l’espera que les converses
es transformin en acord. Si això
passa, aquest s’haurà de rubri-
car a través d’un conveni entre
les tres parts. 

Per fer-ho, el consistori hau-
rà de dur a terme una modifi-
cació del planejament urbanís-
tic. Sigui com sigui, fonts mu-
nicipals expliquen que la solu-
ció a la polèmica creada per la
ubicació del centre ocupacional
es podria fer pública en les prò-
ximes setmanes. Tot i això, re-
corden que un canvi d’aquestes
característiques en la planifica-
ció urbanística es podria allar-
gar durant un any.

PERMUTA DE TERRENYS
El possible acord sobre el qual
treballen l’Incasòl i Badalona
Capaç implicaria un intercanvi
de propietats entre les dues

parts. D’una banda, la fundació
cediria la propietat de la seva
seu de  l’avinguda Marquès de
Mont-Roig a l’Incasòl perquè hi
aixequés pisos de titularitat pú-
blica i a canvi l’ens públic cons-
truiria el centre ocupacional a
Pomar, en uns terrenys de la
seva propietat.

Uns i altres terrenys no tenen
el mateix valor econòmic, però la
construcció del centre ocupa-
cional reequilibraria la balança
entre el que aporten les dues
parts al tracte.

CONVÈNCER ELS VEÏNS
A banda de tirar endavant la mo-
dificació urbanística correspo-
nent, si l’acord tira endavant, l’A-
juntament tindrà el repte de
convèncer els veïns de Pomar,
que han mostrat el seu recel en-
vers la possibilitat que la cons-
trucció del centre ocupacional
vagi acompanyada de pisos tu-
telats. Les fonts municipals con-
sultades per aquesta publicació
asseguren la voluntat de buscar
acords amb el veïnat i explorar
possibles solucions.

El final de la polèmica podria estar a prop. Foto: Arxiu

El final del serial amb BDN Capaç
podria ser qüestió de setmanes
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Fran Toro guanya un concurs
estatal de microrrelats

LITERATURA4El badaloní Fran
Toro ha guanyat el primer Cer-
tamen de Microrrelats de Signo
Editores en la categoria de Tuit-
historia. L’obra que li ha valgut
el premi és Hendaya de Crip-
tana i s’emporta un premi de mil
euros. Toro va néixer a Badalo-
na el 1977 i és docent i escriptor.
Col·labora en diversos mitjans de
comunicació i la seva primera
novel·la, Olivos de cal, va ser fi-

nalista al 20è Premi Internacio-
nal Ciutat de Badajoz.

El certamen organitzat per
l’editorial ha rebut més de 8.000
textos en castellà d’arreu de l’es-
tat i també de l’estranger. En la
categoria de Premi del Públic
s’ha imposat Sergio Murillo amb
El salmón, mentre que en la
categoria El disparador la vic-
tòria ha estat per Pedro Porres
amb Aforismo#1.

Clara Peya presentarà
‘Oceanes’ al Teatre Principal

MÚSICA4La pianista i com-
positora Clara Peya, considera-
da una de les creadores més ori-
ginals i úniques que han apa-
regut en els darrers temps en
l'escena musical del país, arri-
ba diumenge a Badalona per
presentar el seu últim treball,
Oceanes, a les set de la tarda al
Teatre Principal.

Peya tocarà acompanyada
per la seva banda els temes
d’un treball que ret homenatge
a les dones que han passat per
la seva vida a través de l'aigua.
Una aigua que calma, neteja i
purifica. Peya és graduada en
piano clàssic a l’Escola Superior
de Música de Catalunya i ja ha

publicat set àlbums, col·labo-
rant amb Silvia Perez Cruz, Ju-
dit Neddermann, Toni Pagès,
Vic Moliner, Alessio Arena o Fe-
rran Savall.

DANSA AL ZORRILLA
Mentre que la música serà pro-
tagonista al Teatre Principal, la
dansa ho serà al Zorrilla. Con-
cretament la Producció Nacio-
nal de Dansa que ajunta els
muntatges L’estol, de Roser Ló-
pez Espinosa, i Many, de Tho-
mas Noone.

Per la seva banda, el Teatre
Blas Infante acollirà la repre-
sentació de Antilopez, un es-
pectacle còmic de cançó d’autor.

POLÈMICA4“El PP proposarà de
tancar TV3 i obrir una televisió
amb gent normal que sigui plu-
ral”. Aquestes declaracions del re-
gidor del PP a l’Ajuntament de
Badalona i candidat del partit a
les eleccions del 21 de desembre,
Xavier García Albiol, en un acte
de precampanya electoral di-
vendres passat a Cerdanyola del
Vallès han desencadenat una
polèmica que ha arribat fins a Ba-
dalona. Des que el diari local TOT
Cerdanyolava fer-se ressò de les
paraules de l’exalcalde, Albiol
ha rebut diverses crítiques i les
declaracions podrien costar-li
fins i tot una denúncia. I és que
el comitè d’empresa de la cade-
na pública estudia emprendre ac-
cions legals contra Albiol, ja que
entén que les seves declaracions
"són clarament ofensives i inju-
rioses i també incitadores contra
els treballadors de TV3".

Pel que fa a Badalona, els da-
rrers dies s’han fet virals a Twit-
ter les valoracions del tercer ti-
nent d’alcaldia, José Téllez
(Guanyem Badalona en Comú).
“Per la seva experiència com al-
calde i de gestió de mitjans pú-
blics, a Badalona ja sabem de
quins perfils està parlant. Va
posar Alberto F. Saltiveri, un
ultra de la FAES, com a gerent de

Badalona Comunicació”, va et-
zibar Téllez. Però encara n’hi
ha més. “La seva primera deci-
sió va ser fer un ERO per aco-
miadar 21 dels 66 treballadors de
Badalona Comunicació. Aco-
miadaments completament po-
lítics que anaven en la línia d’ex-
ternalitzar producció a empreses
afinsa a la FAES i perdre control
públic”, va seguir el tercer tinent
d’alcaldia.

El gruix de les seves crítiques
es van centrar en Saltiveri, que
entre altres coses és recordat
per haver censurat l’Estaca de
Lluís Llach durant l’edició del Fil-
mets del 2014. “Saltiveri era pre-
sent quan s’editava l’informatiu
de Badalona Comunicació i con-
trolava fins al darrer detall. De-
cidia qui anava a les tertúlies i

mai no va convidar el cap de l’o-
posició (PSC). Va prohibir els tre-
balladors parlar de l’ERO”, deia
Téllez.

A més, va recordar que durant
el mandat d’Albiol es va destituir
tota l’oposició al Consell d’admi-
nistració dels mitjans locals. “Amb
la decisió de donar tot el control
a Saltiveri dels mitjans, Albiol
demostrava el poc que creu en els
mitjans públics locals. El seu mo-
del era privatitzar (amb diners pú-
blics) i crear una Intereconomía
metropolitana des de Badalona
amb l’excusa de l’eficiència eco-
nòmica”, afegia, a més de recor-
dar com la decisió de cessar Sal-
tiveri va provocar “un silenci tens,
plors, abraçades, crits de tensió
acumulada i aplaudiments” per
part dels treballadors.

Albiol, en una imatge d’arxiu. Foto: Arxiu

La polèmica de la TV3 amb “gent
normal” d’Albiol arriba a la ciutat
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Santa Coloma

INCLUSIÓ4Santa Coloma està vi-
vint intensament el Dia Interna-
cional de Persones amb Disca-
pacitats, des d’un vessant artístic
però també pedagògic. D’una
banda, El Festival Internacional
de Teatre Integratiu (FITI) farà la
seva clausura diumenge al Teatre
Sagarra amb la representació de
Cristian i un col·loqui posterior,
a més d’un tastet dels diferents
muntatges en què ha treballat la
companya de teatre inclusiu co-
lomenca Alquimistes. 

Amb el lema Posa’t les meves
sabates i vine al teatre, el FITI
reivindica un teatre per a to-
thom, sempre treballant per
aconseguir un resultat el més
professional possible i defen-
sant que el circuit comercial de
teatre i arts escèniques de Cata-
lunya incorpori amb naturalitat
espectacles produïts i protago-
nitzat per a persones amb dis-
capacitat, sobretot si es tracta
d’equipaments públics.

Amb la jornada teatral de
diumenge, el FITI tancarà la seva
desena edició, l’any que celebra el
seu vintè aniversari.

‘VIDA SENSE ETIQUETES’
D’altra banda, la Biblioteca de
Singuerlín va acollir ahir la se-
gona jornada de la Taula de per-
sones amb discapacitat amb el
lema Vida sense etiquetes, opor-
tunitats sense barreres, amb

ponències i taules rodones sobre
la vida d’aquest col·lectiu.

Es van abordar qüestions
com la millora de la vida autò-
noma a la comunitat o la inclu-
sió i la participació activa. Tam-
bé es van compartir experiències
des de l’àmbit social, sanitari i la-
boral, a càrrec de representants
d’entitats com Aspanide, Apre-
nem i Sinergrup, a més del
CAEM Parc Salut Mar.

La companyia T de Tullido representarà ‘Cristian’. Foto: FITI

Teatre i divulgació en el Dia
Internacional de la discapacitat
» El FITI celebrarà la seva clausura diumenge al Teatre Sagarra

» Singuerlín acull la segona Taula de persones amb discapacitat

Santa Coloma també 
aposta per les superilles

MOBILITAT4Santa Coloma tam-
bé tindrà superilles. En el cas co-
lomenc, però, seran batejades
com a barris per a vianants. Si-
gui com sigui, seran zones es-
pecials delimitades on es res-
tringirà la circulació de vehi-
cles privats per prioritzar els
desplaçaments a peu, en bicicleta
o a través del transport públic. 

El primer lloc on s’imple-
mentarà la mesura serà al barri
de Riu Sud i el gran objectiu dels
barris per a vianants és reduir els
nivells de contaminació a la ciu-
tat. Tot plegat queda recollit al

Pla de Mobilitat Urbana i Sos-
tenible (PMU), aprovat dilluns
pel Ple municipal amb els vots a
favor del PSC i l’abstenció de la
resta de grups municipals (Som,
Ciutadans, ICV-EUiA i PP). 

D’altra banda, els compro-
misos recollits al PMU també
impliquen diverses mesures pen-
sades per als vianants, com l’ei-
xamplament de voreres o una
millor accessibilitat a la part
alta de la ciutat. A més, es vol po-
sar en marxa d’un sistema de bi-
cicletes públiques i es volen mi-
llorar les parades d’autobús.

Intensifiquen la recollida 
de llibres, joguines i contes

SOLIDARITAT4Coincidint amb
la celebració del Gran Recapte
aquest cap de setmana, la cam-
panya Santa Coloma solidària
també al Nadal intensificarà du-
rant l’1 i el 2 de desembre la re-
collida de joguines, contes, llibres
i productes d’higiene personal. La
proposta, impulsada per l’Ajun-
tament i la Creu Roja, beneficia
més de 600 infants i joves de fa-
mílies en risc d’exclusió social o
en situació de precarietat.

Tot i que l’objectiu és aprofi-
tar al màxim aquest cap de set-
mana, fins al 15 de desembre es

poden dur tota mena de pro-
ductes d’higiene personal als
centres educatius i centres cívics
adherits a la campanya.

D’altra banda, es poden por-
tar joguines als mercats muni-
cipals, o a les instal·lacions que
acullen actes esportius i el 22 de
desembre se celebrarà la Nit
Solidària, un esdeveniment pro-
mogut pel sector de l’oci nocturn
per recollir joguines.

A més, es poden donar regals
per a adolescents, que es poden
deixar a totes les biblioteques
municipals.

Humor autobiogràfic amb
Txabi Franquesa al Sagarra

TEATRE4El Teatre Sagarra aco-
llirà demà a les nou del vespre
Hablando con franqueza, el da-
rrer espectacle de l’humorista
Txabi Franquesa, on resumeix els
últims anys de la seva carrera ex-
plicant experiències, vivències,
reflexions i anècdotes diverses.
Franquesa reivindica la seva na-
turalesa “xarnega” i anuncia un
espectacle en “catañol”. 

El muntatge de Franquesa
s’emmarca en l’aposta del teatre

públic colomenc per la comèdia
amb el cicle Sagarra Comedy,
que ha comptat amb altres cò-
mics il·lustres com Enrique San
Francisco.

Franquesa acumula una llar-
ga trajectòria als escenaris però
també a la televisió on ha parti-
cipat en espais com El club de la
comedia, Zapeando, Caiga quien
Caiga, Tips o en diversos mo-
nòlegs que l’han ajudat a assolir
la fama a Paramonut Comedy.

Grameimpuls | Cursos de formació ocupacional
Grameimpuls publica la nova oferta de formació ocupacional adreçada a persones desocupades. Els cursos

són subvencionats i s’emmarquen al programa de Formació d’Oferta en Àrees Prioritàries (FOAP). La finali-
tat d’aquestes accions formatives és millorar l’ocupabilitat de les persones en situació d’atur i oferir a les em-

preses dels diferents sectors, personal qualificat. L’oferta es pot consultar a la pàgina web de l’Ajuntament.
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Sant Adrià

PARTICIPACIÓ4A hores d’ara,
Sant Adrià no sap si podrà im-
pulsar uns pressupostos partici-
patius aquest 2017. Al Ple muni-
cipal de dilluns el govern munici-
pal va exposar la pujada salarial del
funcionariat i el sostre de dèficit
imposat pel govern espanyol als
ajuntaments com a arguments
per explicar que la iniciativa esti-
gui en suspens. L’oposició, però,
recela d’aquestes explicacions i
els grups municipals no només do-
nen per fet que els pressupostos
participatius no tiraran endavant,
sinó que insten l’executiu de Joan
Callau a promoure un canvi de
model a l’hora d’oferir a la ciuta-
dania la possibilitat de decidir el fu-
tur de diverses inversions.

El cap de l’oposició Pedro Sán-
chez (Ciutadans), de fet, assegura
que la possible suspensió de la ini-
ciativa enguany “no és un proble-
ma”. “Per a nosaltres el problema
és el model de pressupostos par-
ticipatius que s’ha impulsat fins

ara”, explica. Sánchez demana in-
formar “més clarament” els veïns
i que la ciutadania no rebi pro-
postes des de l’Ajuntament sinó
que es puguin proposar projectes
des de zero.

D’altra banda, Sant Adrià en
Comú també demana un canvi de
model i valora “molt negativa-
ment” la possibilitat que els pres-
supostos d’enguany puguin no ti-
rar endavant. “És un dels pocs
compromisos que havíem acon-
seguit arrencar al govern”, diu el
seu portaveu, Joan Belda, que
acusa el govern de no complir el

que havia promès. “I més quan
deien que hi estaven treballant”,
afegeix.

ERC i ICV-EUiA també de-
manen canvis en futurs pressu-
postos participatius i lamenten que
el projecte més votat l’any passat
-la xarxa ciclable al carrer Carmen
Amaya- no s’hagi executat tal
com estava previst inicialment. “El
govern no té capacitat per execu-
tar projectes propis”, diuen fonts
ecosocialistes. El portaveu dels
republicans, Rubèn Arenas, avisa
que la seva confiança en l’execu-
tiu es va “esberlant”.

El govern va donar explicacions al Ple de dilluns. Foto:  Arxiu

L’oposició no confia que el
pressupost participatiu avanci
» El govern municipal deixa en suspens els comptes participatius

» L’oposició reclama un canvi de model en aquesta iniciativa

Catalunya en Comú validarà 
el seu programa a Sant Adrià

POLÍTICA4Ultimament Sant
Adrià s’ha convertit en plaça
habitual per als actes polítics de
Catalunya en Comú. Si l’11 de no-
vembre el Complex Esportiu
Marina Besòs ja va acollir una
assemblea dels comuns, aquest
diumenge el partit tornarà al pa-
velló per fer la seva assemblea
programàtica de cara a les elec-
cions del 21 de desembre.

L’objectiu de la celebració
d’aquesta assemblea és que la
militància validi el programa
amb el qual Catalunya en Comú

es presentarà als comicis. A ban-
da, durant tot el dia, des que s’o-
brin les portes a les nou del
matí, els comuns organitzaran
diverses activitats, com per
exemple tallers de politització. 

La jornada la tancarà l’acte
polític en el qual el protagonis-
me serà pel candidat a president
de la Generalitat, Xavier Do-
mènech, la número dos de la llis-
ta per Barcelona i portaveu de
Catalunya en Comú, Elisenda
Alamany, i el secretari general de
Podem, Pablo Iglesias.

La música serà eix vertebrador
a l’Escola Catalunya

EDUCACIÓ4La música serà pro-
tagonista a l’Escola Catalunya de
Sant Adrià, després que el centre
hagi signat un conveni de col·la-
boració amb l’Escola Superior de
Música de Catalunya (ESMUC),
en el marc del projecte Tàndem. 

El projecte planteja la música
com a eix vertebrador del currí-
culum escolar amb l’objectiu de
millorar els resultats educatius in-
cidint en tres punts: la motivació
i formació acadèmica, la dinàmi-
ca general del centre i entorn so-
cial de l’escola. El conveni estableix
que durant tres anys l’Escola Ca-

talunya i l’ESMUC treballaran
plegats per inserir la música trans-
versalment al currículum de l’e-
ducació infantil i primària. 

Així doncs, el professorat vin-
cularà els continguts i activitats
d’aprenentatge propis de cada
àrea a determinats àmbits de co-
neixement musical. 

D’aquesta manera, la música
no només s’abordarà des de la per-
cepció, la interpretació, o la crea-
ció, sinó com un art, una tecnolo-
gia, un llenguatge, una ciència i un
coneixement amb implicacions
formatives i socialitzadores.

Més informació per aprendre
català o millorar-ne el nivell

LLENGUA4L’Oficina d’Atenció
Ciutadana (OAC) de l’Ajunta-
ment ofereix a partir d’ara més in-
formació sobre els cursos que
ofereix el Servei Local de Català
(SLC) de Sant Adrià per aprendre
o millorar el nivell de català.

A banda, l’SLC també ofereix
un servei d’assessorament lin-
güístic -revisió i traducció de tex-
tos per a particulars, comerços,
empreses i entitats-, voluntariat
per la llengua -formar part d’una

parella lingüística o esdevenir es-
tabliment col·laborador-, clubs
de lectura fàcil a les biblioteques
de la ciutat i altres activitats i in-
formacions.

El coneixement del català és
una assignatura pendent a Sant
Adrià i a molts altres municipis de
l’àrea metropolitana. El darrer
informe de política lingüística pu-
blicat per la Generalitat reflecteix
que a la ciutat només el 64% dels
veïns tenen capacitat de parlar-lo.

Polidor | Noves activitats
L’Ajuntament ja ha fet públic el programa d’activitats del Centre de Producció Cultural

i Juvenil Polidor per al mes de desembre. Hi haurà tallers de videojocs, competicions
de rap, espais juvenils de trobada, torneig de futbol o sessions de cinema. La progra-

mació completa de l’equipament es pot consultar a la pàgina web de l’Ajuntament.
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MEDI AMBIENT4A partir de
demà a Sant Adrià es restringi-
rà la circulació als cotxes i les fur-
gonetes de més de 20 anys i als
vehicles que no tenen etiqueta
ambiental eco, B o C atorgada
per la Dirección General de Trá-
fico (DGT). Això sí, la mesura no-
més s’aplicarà durant els episo-
dis d’alta contaminació atmos-
fèrica, és a dir, quan els nivells de
pol·lució siguin molt elevats. A
banda de Sant Adrià, la restric-
ció s’executarà  a la Zona de Bai-
xes Emissions, és a dir, Barce-
lona, L’Hospitalet de Llobregat,
Cornellà i Esplugues. 

La mesura s’emmarca en l’a-
cord institucional de la Genera-
litat, la Diputació, l’Àrea Metro-
politana de Barcelona (AMB) i
40 municipis per la millora de la
qualitat de l’aire. 

A partir de l’1 de gener del
2019, es farà un pas més. Sigui
quin sigui l'estat de l'aire, els ve-
hicles més contaminants -els de
més de 20 anys- tindran prohi-
bida la circulació per Barcelona
i la quarantena de municipis de
l'àrea metropolitana de dilluns a
divendres. La mesura afectarà
les furgonetes matriculades

abans de l’1 d’octubre de 1994 i
els turismes d’abans de l’1 de ge-
ner del 1997. Traduït a xifres ab-
solutes, la restricció deixarà fora
de circulació 22.049 furgonetes
-un 16% d'aquest tipus de vehi-
cles- i 106.018 cotxes, un 7% del
parc mòbil.

D’altra banda, a partir del
2020 la restricció serà total i els
vehicles sense el distintiu no
podran circular cap dia labora-
ble dins d’aquesta zona. 

PER SOBRE DELS LÍMITS
Sant Adrià de Besòs és un dels
municipis catalans que ha de su-
portar més pol·lució procedent
del trànsit rodat o equipaments
contaminants. 

Sense anar més lluny, se-
gons dades del 2015 del depar-
tament de Territori i Sostenibi-
litat de la Generalitat, la ciutat va
registrar una mitjana anual de
presència de Diòxid de Nitrogen
a l’aire superior a la permesa per
la normativa europea, que esta-
bleix el límit en 40 micrograms
per metre cúbic. També es van
superar els límits  marcats  per
l’Organització Mundial de la
Salut i es van registrar pics pun-

tuals que superaven els 170 mi-
crograms.

La situació requereix un can-
vi dràstic en les polítiques pú-
bliques mediambientals i de mo-
ment tot just s’estan fent els
primers passos, com el que es co-
mençarà a executar demà, en el
marc de l’acord entre diferents
administracions públiques.

TRANSPORT PÚBLIC
Les administracions impulso-
res d’aquesta iniciativa aconse-

llen que en cas d’episodis d’alta
contaminació es prioritzi l’ús
del transport públic. Mentre
duri l’episodi es podrà adquirir
la T-Aire, un títol de transport
multipersonal que permetrà re-
alitzar dos viatges intermodals a
un preu més econòmic que amb
les targetes habituals. A més,
l’AMB i l’Autoritat del Transport
Metropolità (ATM)  ofereixen un
nou títol de transport personal,
la T-Verda, que permet al seu ti-
tular fer viatges il·limitats i gra-

tuïts durant tres anys en els
transports integrats a les sis zo-
nes tarifàries de l'ATM. 

Amb tot, les mesures acorda-
des per reduir els índexs de con-
taminació han rebut crítiques, per
exemple per part de la Platafor-
ma per la Qualitat de l’Aire, que
considera que no contemplen
alguns tipus de dièsel amb emis-
sions altes i que incentiva la com-
pra de nous vehicles per substi-
tuir els que quedaran fora de
circulació pròximament.

Petit pas per un aire més net
» Els vehicles sense etiqueta ambiental no podran circular per Sant Adrià els dies de més contaminació

» A partir del 2020 la restricció de trànsit serà total, sigui quin sigui l’estat de qualitat de l’aire

La Ronda Litoral és un dels principals focus de contaminació. Foto: Arxiu
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Montgat

MOBILITZACIÓ4Avui a la tarda,
coincidint amb la celebració del
Ple municipal, Salvem Montgat
ha convocat una concentració i
una assemblea oberta davant
l’Ajuntament per reclamar a l’e-
quip de govern municipal que els
faci arribar els detalls del projec-
te Wavegarden Barcelona-Mont-
gat. Es tracta d’un complex de-
dicat al surf que inicialment pre-
veia ocupar 48.500 metres qua-
drats del Pla de Montgat. 

Després que el departament
de Medi Ambient de la Generali-
tat demanés a Wavegarden BCN
-impulsora del projecte- diver-
ses modificacions, l’Ajuntament
explica que espera informacions
tècniques que ha d’aportar l’em-
presa promotora del projecte, així
com informes municipals sobre
mobilitat i medi ambient en rela-
ció al complex de surf. Tota aques-
ta informació serà compartida
amb els grups municipals, un cop
s’ha constituït la comissió infor-

mativa sobre el projecte a l’Ajun-
tament. 

Per la seva banda, Salvem
Montgat reclama conèixer tota la
informació del projecte. “Ho hem
reclamat però el govern ens diu
que encara falta documentació”,
explica Mar Manzaneque, mem-
bre de la plataforma Salvem
Montgat. “Considerem que és
una falta de transparència per
part seva”, afegeix. Un cop co-
menci el Ple, la plataforma de-

manarà el torn de paraula per in-
terpel·lar els responsables mu-
nicipals sobre l’impacte ambien-
tal i les repercussions en matèria
de turisme que pugui suposar el
Wavegarden.

L’alcaldessa, Rosa Funtané,
assegura que ha fet coneixedora
la plataforma de la situació actual
i explica que s’ha compromès a
reunir-s’hi. “Sense la informació
que falta, el projecte no pot tirar
endavant ni enrere”, avança.

Salvem Montgat continua recollint firmes contra el Wavegarden. Foto: Salvem

Reclamen transparència pel
Wavegarden i Funtané es defensa

Nadal | Encesa de llums avui
Avui a les set de la tarda Montgat farà la tradicional encesa de llums de Na-

dal per donar la benvinguda a les festes. L’acte tindrà lloc a la plaça de la
Vila i tots els veïns i veïnes del poble estan convidades a participar-hi. L’en-

cesa marcarà el compte enrere per a l’inici de les festes nadalenques.

Concert de Nadal demà 
a l’església de Sant Joan

TRADICIÓ4Demà a dos quarts
de nou del vespre l’església pa-
rroquial de Sant Joan de Mont-
gat acollirà el tradicional concert
de Nadal per donar la benvin-
guda a les festes que ja s’acosten.

L’acte l’organitza l’Agrupació
sardanista local i enguany el
concert anirà a càrrec de la Co-
bla Ciutat de Girona. A més, ser-
virà d’homenatge al compositor
Josep Coll i Ferrando. 

Coll i Ferrando és un dels
compositors de sardanes i mú-
sica per a cobla més reconeguts
de Catalunya.

Entre altres, ha format part
de les cobles Foment de la Sar-
dana, Flama de Farners i ac-
tualment, des de l’any 2001, és
el tenora solista de la Cobla
Ciutat de Girona, que demà ofe-
rirà al públic montgatí bona
part del seu repertori.

POLÍTICA4PDeCAT, Junts i la
CUP preveien celebrar dilluns
passat una reunió “definitiva”
per pactar una moció de censu-
ra a Tiana. A l’hora de la veritat,
però, ni es va fer dilluns ni va te-
nir el caràcter definitiu que s’es-
perava. Els tres grups es van reu-
nir dimarts en una trobada en la
qual només hi van prendre part
regidors. Les converses no van
donar lloc a grans conclusions i
Junts i CUP -que negocien en
bloc- van demanar al PDeCAT
una proposta per escrit que s’es-
pera que abordi principalment el
cartipàs municipal d’un eventual
nou govern. La següent reunió
tindrà lloc dilluns que ve.

Després de setmanes de ne-
gociacions, fonts de l’agrupació
d’electors i els cupaires alerten
que el procés per impulsar una
moció de censura al consistori
està provocant “desgast” entre
els grups municipals i també en-
tre els regidors que hi prenen
part. Tot plegat mentre ERC
espera una via de resolució a la

qual ja va anunciar que donaria
suport.

Per la seva banda, el PDe-
CAT no vol fer gaires valoracions
abans de la reunió del dia 4 i, tot
i que avança que farà arribar la
seva proposta a l’altra part ne-
gociadora, no assegura que ho

faci per escrit. Un punt espe-
cialment sensible, ja que Junts
i CUP ho han demanat així per
poder traslladar-la a les seves as-
semblees. “Estem avançant però
encara queda molta feina per
fer”, explica la portaveu del
PDeCAT, Olga Rué.

Les negociacions per rellevar el PSC i Pujol continuen. Foto: Arxiu

Junts i CUP alerten que la moció
de censura està causant “desgast”

Tramvia | Nova visita guiada
Com cada primer diumenge de mes, el 3 de desembre l’Ajuntament
organitza una visita comentada al vagó restaurat de l’històric tramvia
que cobria el trajecte entre els municipis de Tiana i Montgat. En
aquesta ocasió, la visita guiada anirà a càrrec de Frederic Coromines.

Tiana

La Fira de segona mà, 
més concorreguda que mai

FIRES4La Fira de segona mà ce-
lebrada diumenge a la pista de
l’Antic camp de futbol va aplegar
65 paradistes, una vintena més
que en l’edició celebrada l’any
passat. El principal objectiu de la
fira és reivindicar un altre model
de consum que passi per la pre-
venció a l’hora de generar residus,
així com l’aprofitament de pro-
ductes ja estrenats però que es po-
den seguir utilitzant.

Enguany, l’esdeveniment se
celebrava un dia després del Dia
Internacional contra la violència
envers les dones -el 25 de no-
vembre- i el feminisme va tenir
una alta quota de protagonisme
durant tota la jornada. Diversos
veïns i veïnes van llegir el manifest
contra la violència masclista i  el
grup Les Mireies va protagonitzar
una performance per convidar a
la reflexió sobre aquesta xacra.

El Garden Tiana torna a 
obrir per l’Art Garden Market
ART4Després de dos anys tan-
cat, el Garden Market tornarà a
obrir les seves portes al públic
per acollir la primera edició de
l’Art Garden Market, un mercat
on es barregen art, plantes, ar-
tesania, jardineria i venda d’a-
vets de Nadal.

La fira estarà oberta al llarg
de tot el cap de setmana, des del
dissabte a les onze del matí fins
al diumenge a les vuit del vespre.

Els organitzadors plantegen l’es-
deveniment com una activitat
per a tota la família, en què
grans i petits podran participar
en activitats conjuntes però tam-
bé de forma separada.

L’Art Garden Market també
acollirà diversos artistes de di-
ferents disciplines com Mario
Tarragó, Ricard Aymar, Bianca
Batlle Nguema, Oriol Casanovas
o Lorenzo Duaso.
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Comarca

FEMINISME4La commemora-
ció del Dia Internacional contra la
violència masclista, el passat 25 de
novembre, va tenir molt segui-
ment al Barcelonès Nord. A Ba-
dalona els actes principals es van
dur a terme el 24 de novembre.
Primer amb la performance La
violència com a teranyina, com
la destruïm?, a càrrec de la Fe-
deració de Dones. El mateix dia
l’Ajuntament va celebrar l’acte
institucional del 25N amb la lec-
tura del manifest a la Sala de Plens
de l’Ajuntament. D’altra banda, el
col·lectiu feminista Bloc Violeta va
protagonitzar l’exposició humana
i itinerant Què portava posat?. A
partir de casos reals, el col·lectiu
va voler explicar de manera molt
visual tota la violència a la qual
han de fer front les dones cada dia.

A Santa Coloma, el 25N s’ha
commemorat amb el lema Des-
marca’t de les violències contra
les dones i el dia central dels ac-
tes va ser el mateix 25 de no-

vembre. Al migdia amb la per-
formance Posem cara a la vio-
lència masclista, organitzada per
l’Associació colomenca de dones
Àrtemis i a la tarda amb l’enderroc
simbòlic del mur del masclisme
en el marc d’un acte organitzat per
l’Ajuntament a la plaça de la Vila.

Per la seva banda Sant Adrià
també va celebrar un acte insti-
tucional, amb lectura del manifest,
inclosa, un concert i una xerrada

sobre les violències masclistes
quotidianes.

El dia 25 a la tarda, veïns de
tota la comarca i diversos càrrecs
electes van traslladar-se fins a
Barcelona per participar en la
manifestació unitària que va re-
córrer el centre de la ciutat -des de
la plaça Universitat a la plaça
Sant Jaume-  i en la qual van par-
ticipar milers de persones per cla-
mar contra la violència masclista.

‘Què portava posat?’, performance del Bloc Violeta. Foto: Twitter (@joseptellez)

El Barcelonès Nord clama 
contra la violència masclista

BALANÇ4El passat cap de set-
mana el comerç de proximitat
encarava una de les dates més
assenyalades al calendari, tot i
que des de fa poc temps. El di-
vendres es donava el tret de
sortida al Black Friday, la cam-
panya d’origen anglosaxó que
s’impulsa l’últim divendres de
novembre i que serveix per do-
nar el tret de sortida a la cam-
panya de Nadal. “A Badalona hi
ha hagut una bona resposta, el
comerç està content”, explica el
president de la Federació Ba-
dalona Comerç, Óscar Palma. 

Entre altres qüestions, Palma
assegura que les vendes regis-
trades durant el cap de setmana
han permès recuperar una mica
allò que el petit comerç havia
perdut durant el mes d’octubre.
“Hem vist molta gent al carrer,
sobretot als eixos comercials
del Centre i la Salut”, diu.

ENCESA DE LLUMS
Amb la celebració del Black Fri-
day comença el compte enrere

per les festes de Nadal, en les
quals els comerciants tenen di-
positades bona part de les es-
perances de tot l’any. De fet, el
divendres passat va aprofitar
la campanya comercial per en-
cendre les llums de Nadal en di-
versos punts neuràlgics de la ciu-

tat com el carrer del Mar, el ca-
rrer Canonge Baranera o el pas-
seig de la Salut. “És cert que el
Black Friday fa que la gent avan-
ci les compres i després se n’es-
tigui una mica més, però espe-
rem que la campanya de Nadal
vagi molt bé”, conclou Palma.

Badalona va encendre divendres els llums de Nadal. Foto: Badalona Recuerdos

El comerç badaloní celebra 
la bona resposta al Black Friday

Successos | Un detingut per furts a botigues
La Guàrdia Urbana de Badalona ha informat de la detenció d’una persona
per la comissió de diversos furts a botigues del carrer del Mar d’aquesta
ciutat realitzats durant la tarda del passat dilluns dia 27. A més, la policia
local badalonina està investigant dues persones més pels mateixos fets.

Tres Xemeneies | Pessebre submarí
El club de submarinisme de Sant Adrià de Besòs Saita Diving ha creat un pessebre

que s’instal·larà al fons marí a la zona de les Tres Xemeneies, a la frontera entre
Sant Adrià i Badalona. El pessebre està fet amb bombones d’oxigen reciclades i re-

crearà les escenes típiques d’aquest element nadalenc, segons avança El Punt Avui. 

Comerç

‘Tiana i tu’: avui es presenta 
el nou espot promocional

DIFUSIÓ4Després d’uns dies
en què s’han generat força ex-
pectatives, avui l’Associació de
Comerciants i Serveis Tianencs
(ACIST) presentarà el desenllaç
del seu nou espot promocional
amb el lema Tiana i tu. El co-
merç local és vital.

L’estrena serà a les nou del
vespre a Can Riera i a més de la
projecció de l’anunci, s’expli-
carà com s’ha rodat i es farà una

taula rodona amb l’equip de ro-
datge. També s’oferirà un pica
pica.

Fins ara els tianencs i tia-
nenques han pogut veure un pe-
tit tastet de l’anunci a través
d’Internet, on l’ACIST ha penjat
fragments de poc més de deu se-
gons del vídeo. En el darrer, una
noia corre pel poble envoltada de
desenes de comerciants. Avui
es donarà a conèixer el desenllaç.

Assemblea de Docents per 
la República a Santa Coloma
ENSENYAMENT4Santa Coloma
de Gramenet va acollir ahir a Ca
la Sisqueta la primera trobada de
Docents per la República al Bar-
celonès. El col·lectiu agrupa do-
cents compromesos amb la “con-
solidació de la República catala-
na”. “El compromís amb el país i
amb l’educació dels infants i joves
va implícit en la nostra professió”,

asseguren en el seu manifest fun-
dacional.

Els objectius del moviment
són defensar el model actual d’es-
cola catalana, fomentar els drets
dels infants i els Drets Humans en
general, reivindicar l’escola com
a espai d’acollida i impulsar la in-
dependència de Catalunya des
de la comunitat educativa.

L’espot es va rodar a mitjans de novembre. Foto: ACIST
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Esports Sant Adrià | L’Adrianenc derrota el Sanes en el partit de la jornada
Victòria en un partidàs per seguir invictes. L’Handbol Adrianenc va guanyar contra el CH Sanes
(28-23) a la Verneda i segueix amb el seu particular frec a frec amb el Sant Quirze. Els de Rueda
van mantenir a ratlla els sesrovirencs i durant tot el matx van gaudir d’una renda que oscil·lava

entre quatre i sis gols. Aquest diumenge, els liles visitaran el Salvador Gimeno de Sant Joan Despí.

BADALONA4Tres ors més. Mi-
reia Belmonte continua col·lec-
cionant victòries cada cop que es
llença a l’aigua i els darrers van
arribar en la 61a edició del Cam-
pionat d’Espanya de piscina cur-
ta, que es va disputar a la pisci-
na de la Nova Escullera, la casa
del Club Natació Barcelona en-
tre dijous i diumenge de la set-
mana passada. 

Belmonte, que va admetre
que no arribava a aquesta com-
petició en el seu moment òptim
de rendiment, va aconseguir pu-
jar al calaix més alt del podi en
les proves que va disputar: els
400 metres lliures, en el primer
dia de la competició i els 800
metres lliure i els 200 metres pa-
pallona en la jornada de clausu-
ra. La badalonina va disputar
menys proves del que sol ser ha-
bitual però va aconseguir guan-
yar amb solvència. Tot i això, to-
tes les marques que Belmonte va
aconseguir a la piscina del CNB

estan lluny dels rècords d’Es-
panya que posseeix.

RUMB A DINAMARCA
Els resultats d’aquesta competi-
ció (entre altres) han servit per-
què Belmonte hagi estat convo-
cada per la Federació espanyola
de natació (RFEN) per al Cam-
pionat d’Europa que es disputa-

rà a Copenhaguen entre els dies
13 i 19 del mes que ve.

Belmonte serà novament una
de les grans opcions de medalla
per a la delegació espanyola a la
capital danesa, on l’acompanya-
ran noms com Melani Costa,
Jèssica Vall, Àfrica Zamorano, Li-
dón Muñoz, Joan Lluís Pons o
Marc Sánchez.

Belmonte ha aprofitat el campionat per seguir la seva preparació. Foto: COE

Belmonte es penja tres ors 
a l’estatal de piscina curta

» La nedadora de l’UCAM va nedar menys proves de les habituals
» La badalonina liderarà l’expedició espanyola al pròxim europeu

Els Dracs s’exhibeixen per
guanyar la Copa d’Espanya

Els Dracs po-
sen la cirereta
a un any 2017
excel·lent. Els

badalonins van aconseguir guan-
yar la Copa (tercera en la histò-
ria del club) dissabte passat des-
prés d’una exhibició contra els
Black Demons (26-7).

El tight-end Raúl Cernuda,
autor de dos touchdowns, es va
convertir en el gran malson de la
defensa madrilenya. El ‘14’dels
badalonins va encetar el marca-
dor amb una anotació, però els-
Dracs van fallar l’extra point,

una situació que va fer que l’equip
madrileny també aconseguís una
marca i se situés per davant en el
marcador per primer (i únic)
cop en el partit (6-7).

D’aleshores ençà, el match es
va convertir en un monòleg dels
Dracs. Edu Morlans va avançar
novament els badalonins (que
van tornar a fallar el xut extra) per
situar el 12-7. Una nova marca de
Cernuda va sentenciar el matx
abans del descans. Al segon
temps, les defenses es van mos-
trar gairebé insuperables i només
va haver-hi una marca més.

El Catgas apura les opcions
de classificació per a la Copa

Cada cop és més
difícil, però en-
cara hi ha espe-
rança. El Catgas
afrontarà, demà

passat al Ferrol, una nova final
en el camí del club per acabar la
primera volta entre els vuit pri-
mers, fet que dóna dret a jugar
la Copa d’Espanya.

Els d’Óscar Redondo visita-
ran A Malata, la pista del cuer,
l’O Parrulo, obligats a sumar
tres punts i a mirar de reüll els
resultats d’altres rivals per con-
tinuar amb opcions de classifi-

cació en les pròximes dues jor-
nades de l’LNFS.

SENSE TEMPS PER REMUNTAR
I és que l’equip es va complicar
la vida dissabte passat, dia de la
presentació del futbol base, per-
dent al Pavelló Nou contra el Se-
govia (2-3). Els castellans ma-
naven per 0-3 al minut 28 de
partit, amb un hat-trick de Javi
Alonso, situació que va provocar
que els colomencs es bolquessin
a l’atac. Pacheco i Rodríguez
van veure porteria, però no hi va
haver temps per a la remuntada.

La Federació espanyola aixeca
la suspensió cautelar a Fifa

SANTA COLOMA4Bones notí-
cies per a Ilias Fifa. L’atleta co-
lomenc va rebre, dilluns passat,
l’avís que la Federació espanyo-
la d’atletisme (RFEA) li ha aixe-
cat la suspensió cautelar que li
havia imposat després de ser de-
tingut el passat 26 d’octubre
durant una investigació antido-
patge que es va fer, entre altres
ciutats, a Santa Coloma.

El seu entrenador, Rafa Caro,
ha valorat positivament aques-

ta decisió, i ha assegurat que tot
i que el cas continua sota secret
de sumari, considera que els in-
vestigadors no han trobat cap ar-
gument per mantenir l’atleta
fora de les pistes.

Fifa, que es va declarar in-
nocent dels càrrecs de posses-
sió, tràfic o consum de subs-
tàncies dopants, podria tornar
a competir aquest mateix cap de
setmana, quan es disputarà el
cros de Granollers.



Esports 30 novembre 2017
21 | línianord.cat

L’Snatt’s Sant
Adrià tornarà,
demà a dos
quarts de nou del
vespre, a l’esce-
nari on va co-

mençar aquest viatge per la mà-
xima categoria del bàsquet esta-
tal. Les de Fabián Téllez jugaran
a l’Antonio Margariños, la pista de
l’Estudiantes, en el duel d’equips
que, per definició, creuen en el
planter i aposten per la seva base
com a principal raó de ser.

Les estudiantils encara no han
guanyat cap partit en les primeres
nou jornades, però el tècnic lila no
es fia d’aquesta dada vista en fred.
“Si algú creu que la diferència en-
tre nosaltres i elles és la que mos-
tra la classificació, s’equivoca”, ex-
plica Téllez a Línia Nord. “Estu-
diantes ha crescut molt en aquests
mesos. Li va costar molt començar
a competir, però han tingut una
gran evolució, que sobretot s’ha vist
en els últims partits”, analitza l’en-
trenador, que assegura que els
bons resultats que l’equip ha ob-
tingut fins ara estan servint per “re-
forçar la nostra filosofia”.

TERCER TRIOMF SEGUIT
L’equip, però, arriba amb la mo-
ral pels núvols després dels da-
rrers resultats. I és que només un

equip amb confiança i que treba-
lla de forma incansable pot re-
soldre amb una victòria un partit
com el de diumenge passat con-
tra el Bembibre (69-66).

Amb el joc interior sota mí-
nims per les absències de Julia
Reisingerova i Cris Hurtado, les li-
les van haver de redoblar esforços.
Belén Arrojo i Mariam Coulibaly
van ser les dues protagonistes
principals de l’ofensiva adria-
nenca, que va  servir per tancar el
primer parcial amb cinc punts de
marge. Les castellanes, però, van
carregar el joc sobre la pintura al
segon parcial i l’estratègia els va
funcionar a mitges, fins que Lau-
ra Peña va aparèixer per desarti-
cular l’empenta de les visitants.

Un parcial de 8-0 just després
del descans va donar la màxima
renda del matx a l’Snatt’s, però el
Bembibre va neutralitzar aquest
avantatge i, al final del tercer pe-
ríode, el partit estava empatat a
51. Començava, aleshores, un
partit de 10 minuts en el qual l’S-
natt’s va començar amb els mi-
llors minuts d’Helena López i
amb Arrojo i Mireia Vila com a
franctiradores des del triple. Les
liles van entrar a l’últim minut
amb una renda de vuit punts,
però dues cistelles seguides del
Bembibre va portar el partit a un
final d’infart. Feliçment per al
Sant Adrià, les visitants van fallar
tots els triples que van tenir per
forçar la pròrroga.

Les celebracions després de victòries comencen a ser habituals. Foto: FSA

Duel de planters: l’Snatt’s 
Sant Adrià visita l’Estudiantes

BARCELONÈS NORD4Una de
freda i una de calenta. L’UBSA va
encadenar la segona derrota con-
secutiva del curs a la pista del Bar-
berà, mentre que el Sant Josep va
fer-se fort a casa per derrotar l’A-
renys Bàsquet Joventut.

Els de Sant Adrià es van veu-
re sorpresos pel conjunt barbe-
renc (79-59) i van pagar car el poc
encert ofensiu i defensiu que van
mostrar, particularment al segon
i al darrer parcial del matx. Els lo-
cals van adaptar-se molt millor a
les exigències del matx i el pobre
percentatge de tir (44% de dos
punts i un 19% en triples) va
condemnar l’UBSA, que demà
passat a les sis de la tarda rebrà
la visita del líder, el Vive El Mas-
nou, al Ricart.

Per la seva banda, el Sant Jo-
sep va recolzar-se en les anota-
cions de Will Truss i de Miquel
Àngel Fons per derrotar l’A-
renys (80-73). Els badalonins,
que no van anotar ni un sol tri-
ple en tot el partit (0 de 13 in-
tents) van haver de suar de valent
contra un equip que va basar el
seu potencial ofensiu en el pro-
metedor Joel Parra i en Arnau
Parrado. El Sampep ocupa ara la
cinquena posició a la lliga i diu-
menge a la tarda visitarà Can Se-
rra per jugar contra el Barberà.

El Sampep derrota
l’Arenys i l’UBSA
perd a Barberà

Torna l’ACB: el
Divina Joventut
visita l’Unicaja

El ‘virus FIBA’ ha arri-
bat a la seva fi i, aquest
cap de setmana, es re-
prèn l’ACB. La Penya
afrontarà un dels des-
plaçaments habitual-

ment durs, la visita al Martín
Carpena de l’Unicaja de Màlaga,
diumenge a dos quarts de set.

Els verd-i-negres, que ja han
recuperat els internacionals, vol-
dran aprofitar l’esforç extra que
els andalusos hauran de fer (demà
tenen partit d’Eurolliga a l’OAKA
del Panathinaikos) per guanyar el
quart matx del curs.

BONES SENSACIONS
El partit a la capital de la Costa del
Sol arriba després que els inter-
nacionals verd-i-negres hagin
guanyat cinc partits (Vidal i Ló-
pez-Arostegui els dos amb Es-
panya, Dimitrijevic els dos amb
Macedònia i Gielo un amb Polò-
nia). En canvi, Birgander no va ju-
gar cap minut amb Suècia.
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La Fundació Grama vola 
a Lloret i és líder en solitari

Un pòquer de
gols per col·locar
la Fundació Gra-
ma al capdavant
de la classifica-

ció. El conjunt colomenc continua
en plena forma després del cin-
què triomf seguit (0-4 a Lloret),
un resultat que, amb la derrota
del Farners, fa que hi hagi aquest
canvi al capdavant de la taula.

Cristóbal León va trencar la

igualada pocs minuts abans del
descans. El gol va donar ales a la
Fundació, protagonista indiscu-
tible a la segona meitat i Lamin i
Buba Jalow per partida doble van
servir per donar un nou cop d’au-
toritat a la Selva.

Diumenge a tres quarts de 12,
els de García Escribano rebran la
visita del Sabadell B, un equip que
baixa significativament en els
seus partits a domicili.

Jornada rodona amb triomfs
del Seagull i del Sant Gabriel
BARCELONÈS NORD4Cap de
setmana per emmarcar. Seagull
i Sant Gabriel van aconseguir
guanyar els seus partits i els tres
punts els acosten als seus res-
pectius objectius.

Les badalonines van guanyar
el Peña Ferranca (4-1) en el dia de
la presentació de tots els equips
del club, en un matí que no es va
voler perdre l’alcaldessa Dolors
Sabater. Carla Morera va trencar
el 0-0 inicial al minut 17, però l’a-
fició ja no podria celebrar cap gol
més fins al minut 60, malgrat les
constants aproximacions de les
locals. Alba Gordo, Sara Serna i
Xènia Royo, en poc més d’un
quart d’hora, van situar un 4-0

que les visitants van maquillar a
la recta final gràcies a un gol de
Cordón. Les badalonines afron-
taran, diumenge a la tarda, un
dels millors partits de la jornada,
al Nou Sardenya contra l’Europa.

Per la seva banda, el Sant
Gabriel va tenir la millor actua-
ció de la temporada diumenge
passat al Ruiz Casado contra el
poderós Europa (5-0). Un hat-
trick de Paula Sánchez i dos gols
més d’Adriana Manau van fer
gaudir de valent l’afició adria-
nenca, que veu com l’equip co-
mença a allunyar-se del perill. Les
de Toni Camacho visitaran el
camp del Pallejà aquest diu-
menge a les cinc de la tarda.

TOTA LA SETMANA
Matí-Tarda Des d’ahir es pot visitar l’exposició

Mon icònic, una retrospectiva amb peces
originals, projeccions i objectes d’Albert
Isern. / Centre Cultural El Carme.

AVUI 30 DE NOVEMBRE
Tarda Avui serà l’últim dia en el qual s’adme-

trà la presentació de propostes per participar
en el concurs literari de relat curt Isabel
Alonso. / Coordinadora de Dones.

AVUI 30 DE NOVEMBRE
19:00 La Taula de Salut Mental ha preparat la

conferència anomenada La unión hace la fuer-
za, que parlarà sobre l’associacionisme. / JD
de Can Sisteré.

AVUI 30 DE NOVEMBRE
Tarda La darrera sessió del novembre del Poli-

dor inclourà una doble proposta: una nova ses-
sió del taller de guitarra i la xerrada ano-
menada Cos europeu de solidaritat. / Centre
de Producció Cultural i Juvenil Polidor.

DIMARTS 5 DE DESEMBRE
Matí-TardaNova oportunitat per demostrar so-

lidaritat. El Banc de Sang i Teixits instal·larà
una unitat mòbil per recollir donacions. / Pla-
ça de la Vila.

AVUI 30 DE NOVEMBRE
19:00 Una cita ineludible per als amants de les

dates nadalenques. Aquesta tarda, a partir de
les set, es farà l’encesa de l’arbre i dels llums.
/ Plaça de la Vila.

DISSABTE 2 DE DESEMBRE
18:00 La companyia contemporània de cas-

tanyoles To-k-tà ha preparat una activitat per-
què en gaudeixin els més joves. / Biblioteca
Tirant lo Blanc.

DEMÀ 1 DE DESEMBRE
18:30 L’inici del Nadal, com a mínim de form ofi-

cial, es farà el tradicional acte d’encesa de l’ar-
bre de Nadal, obert a tots els veïns. / Plaça de
la Vila.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

El CRiC de Montgat presenta una ex-
posició col·lectiva de pintures (Mont-
gat pinta) que es podrà visitar fins al
pròxim 11 de desembre. / Biblioteca
Tirant lo Blanc.

Continua en marxa l’exposició
de pintures ‘Montgat pinta’

Tota la setmana

Petit fòrum és un espectacle familiar
i gratuït amb números de teatre, mú-
sica, dansa i circ, impulsat per l’asso-
ciació Open Ar. / Centre de Recursos Ju-
venils Mas Fonollar.

El ‘Petit Fòrum’ farà gaudir
tots els infants de la ciutat
Demà 1 de desembre a les 18:30

Una jornada de portes obertes
al tramvia Tiana-Montgat

Diumenge 3 de desembre a les 13:00

La cantanta Clara Peya arriba a la
ciutat per interpretar els seus grans
èxits i presentar el seu darrer treball,
Oceanes. / Teatre Principal.

Clara Peya presenta 
el seu treball ‘Oceanes’

Diumenge 3 de desembre a les 19:00

Patrimoni del poble. Aquest diumen-
ge es farà una jornada de portes ober-
tes al vagó del tramvia Tiana-Montgat.
/ Tramvia.

Nova visita a Ses
Illes. El CF Ba-
dalona afronta-
rà, aquest diu-
menge al migdia,
el partit de la dis-
setena jornada

de la competició a l’Estadi mu-
nicipal de Sant Francesc, on vi-
sitarà l’SD Formentera.

Els balears, un dels nous de la
categoria després de proclamar-
se campions del seu grup de
Tercera el curs passat, han co-
mençat el curs amb sensacions
desiguals i, fins ara, han obtingut
millors resultats a domicili que
jugant com a locals. A més, els
formenterencs tenen el premi
afegit de disputar la Copa del Rei
i ahir al vespre, coincidint amb el
tancament d’aquesta edició de Lí-
nia Nord, van disputar la torna-
da de la ronda setzens de la
competició del KO a San Mamés
contra l’Athletic Club.

El Bada voldrà aprofitar
aquest esforç extra per aconse-
guir un bon resultat a Formen-
tera. Els de Manolo González
són l’únic equip, fora dels que
ocupen la zona de descens, que
encara no ha aconseguit sumar
una victòria com a visitant, de
manera que el repte per al con-
junt escapulat és sumar tres

punts que permetin mantenir la
zona alta a una distància raona-
ble. La visita del totpoderós Ma-
llorca i el viatge al camp del Va-
lència-Mestalla seran els dos da-
rrers enfrontaments de la pri-
mera volta del campionat.

UN PUNT DE PRESTIGI
Aquest enfrontament contra els
illencs arriba una setmana des-
prés d’un dels xocs més exigents
de la competició, la visita del se-
gon, el Vila-real B, que es va
saldar amb un empat sense gols
diumenge passat.

El Bada va ser superior i va te-
nir la possessió de l’esfèrica du-

rant els primers 45 minuts, però
més enllà d’una rematada d’Aly
Coulibaly al minut 12 i una re-
matada de Juanjo Ciércoles cap
al minut 35, els escapulats no van
aconseguir espantar gaire Ander.
El minisubmarí va tenir l’ocasió
més clara del primer temps al mi-
nut 22, però Néstor Querol va
evitar un gol gairebé cantat.

L’aposta ofensiva de Gonzá-
lez del segon temps, però, no va
acabar de tenir els millors resul-
tats i el filial groc va tenir dues
ocasions molt clares a la contra
als minuts 63 i 85, però Morales
va evitar que el Bada perdés el
primer partit del curs a casa.

Un moment del darrer partit al municipal. Foto: Eloy Molina

El Badalona, a punt per visitar
el Formentera a Sant Francesc
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